
 

Uutta Itä-Helsinkiä-verkkotilaisuus 20.3.2024 

Illan chatissä esitetyt kommentit ja kysymykset sekä vastauksia  

Aika: 14.2.2024 klo 17.00–19.30 

Paikka: verkkotilaisuus, Teams live event  
Järjestäjä: Helsingin kaupunki, kaupunkiympäristön toimiala  

Tilaisuuden kulku 

Uutta Itä-Helsinkiä-tilaisuudessa kaupungin työntekijät esittelivät tiiviisti alueen 

ajankohtaisia suunnitelmia ja hankkeita.  

Tilaisuudessa oli käytössä chat, jonka kautta esityksiä pystyi kommentoimaan ja 

kysymään lisätietoja. Chattiin tulleisiin kysymyksiin pyrittiin vastaamaan 

tilaisuuden aikana suoraan kirjallisesti tai suullisesti. Suulliset vastaukset voi 

kuunnella illan tallenteesta. 

Tilaisuutta seurasi ja siinä oli samanaikaisesti paikalla maksimitilanteessa noin 

80 kaupunkilaista. Chattiin tuli tilaisuuden aikana noin 60 kommenttia ja 

kysymystä. 

Tähän dokumenttiin on koottu chattiin tulleita kysymyksiä ja kommentteja 

aikajärjestyksessä. Osallistujien kysymykset ovat ”kysymys tai kommentti:” -

sanan (otsikkotyyppi 1) jälkeen ja ne ovat suoraan siinä muodossa kuin ne 

tilaisuudessa kirjoitettiin. Vastaukset ovat ”Vastaus” -sanan jälkeen. 

Tähän dokumenttiin on kysymyksiin jätetty näkyviin kellonaika, josta näkyy 

missä vaiheessa iltaa kyseinen kysymys kirjoitettiin. Kellonajat auttavat, jos 

haluat seurata illan tallennetta samalla kun seuraat tätä chat -koontia. 

Kellonaika on aina sanan ”Kello” perässä. 

Dokumentin loppuun on koottu tilaisuuden chatissä jaetut linkit.  



 

Viesti valvojalta 
Kello 16.50 

Tervetuloa Uutta Itä-Helsinkiä-asukastilaisuuteen. Tilaisuus alkaa kello 17.00 ja 

päättyy noin kello 19.30. Ilta on nopeatempoinen infotilaisuus, joka koostuu noin 

20 tiiviistä esityksestä. Illan ohjelman löydät täältä: 

https://tapahtumat.hel.fi/fi/tapahtumat/helsinki:aggyrrh5v4 

Viesti valvojalta 
Kello 16.59 

Tervetuloa Uutta Itä-Helsinkiä-asukastilaisuuteen. Tilaisuus alkaa kello 17.00 ja 

päättyy noin kello 19.30. Ilta on nopeatempoinen infotilaisuus, joka koostuu noin 

20 tiiviistä esityksestä. Illan ohjelman löydät täältä: 

https://tapahtumat.hel.fi/fi/tapahtumat/helsinki:aggyrrh5v4 

Viesti valvojalta 
Kello 16.59 

Kysymyksiä ja kommentteja voi esittää myös tämän tilaisuuden aikana tässä 

chat-toiminnossa. Asiantuntijamme ovat vastaamassa niihin illan ajan. 

Viesti valvojalta 
Kello 16.59 

Seuraavassa muutama tärkeä huomio chatin käytöstä: 1) Toivomme, että 

edetään ohjelman mukaan – myös chatissa. Vastaamista helpottaa, jos aloitat 

kysymyksesi kertomalla alueen, esimerkiksi ”Vuosaari: kysymys”. 2) 

Keskustelua moderoidaan, eli julkaisemme aiheeseen liittyvät asialliset ja hyviä 

tapoja noudattavat kommentit ja kysymykset. 3) Asioista saa olla eri mieltä, 

mutta ei mennä henkilökohtaisuuksiin tai asiattomuuksiin. 4) Vastaamme 

mahdollisimman moniin kysymyksiin. Esitäthän saman kysymyksesi vain 

kerran. 5) Kysyä sopii myös ruotsiksi ja englanniksi. 6) Kysymykset ja 

vastaukset julkaistaan verkossa jälkikäteen nimettömänä 

Viesti valvojalta 
Kello 16.59 

Illasta tehdään tallenne ja se julkaistaan kaupunkiympäristön YouTube-

kanavalla. Myös chatin kysymykset ja vastaukset julkaistaan verkossa 

jälkikäteen nimettömänä. Tallenteen ja chatin kysymykset ja vastaukset löydät 

tilaisuuden jälkeen kaupungin sivuilta: hel.fi/suunnitelmat > Menneet tilaisuudet 

Viesti valvojalta 
Kello 17.14 

https://tapahtumat.hel.fi/fi/tapahtumat/helsinki:aggyrrh5v4
https://tapahtumat.hel.fi/fi/tapahtumat/helsinki:aggyrrh5v4


 

Kannattaa tilata Suunnitelmavahti. Se helpottaa Helsingin suunnittelun 

seuraamista, mielipiteiden kertomista ja vaikuttamista. Tilaajat saavat 

sähköpostiinsa viikoittain ilmoituksen, kun nähtäville tulee kaavoja, liikenne-, 

katu- tai puistosuunnitelmia. Voit tilata maksuttoman Suunnitelmavahdin 

osoitteesta https://hel.fi/suunnitelmavahti 

Viesti valvojalta 
Kello 17.14 

Anna palautetta tästä illasta: https://bit.ly/UIH2024 

Viesti valvojalta 
Kello 17.20 

Lue lisää OmaStadista: https://omastadi.hel.fi 

Viesti valvojalta 
Kello 17.21 

Kaupunkilaiset! Chat on käytettävissänne, linjoilla on useita kymmeniä 

asiantuntijoita vastaamassa viesteihinne. Laittakaahan kysymyksiä ja 

kommentteja tulemaan! 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.24 

Mikä suunnittelutavoitteisto Puotilanrannassa nykyään? Onko saatu järkeä 

paalutusta vaativaan rantamuokkaukseen, rakentamismäärään ja rantapuiston 

huomiointia? 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.31 

Onko Vartiokylän alueen leikkipuistojen parannukset millään suunnittelulistalla? 

Mm. Riskupuiston huono kunto on todettu jo edellisen Oma Stadi - kierroksen 

aikana, mutta mitään ei ole tehty eikä ilmeisesti tarkoituskaan tehdä. Todella 

ikävää alueen lapsiperheiden kannalta. 

Vastaus 
Otan Riskupuiston tilanteen esille sisäisissä keskusteluissamme. Katsotaan 

mitä voisimme tehdä nopeasti kunnon ja viihtyisyyden parantamiseksi. Itse en 

valitettavasti tiedä kyseisen leikkiapaikan kuntoa, joten ihan tarkkaa vastausta 

en tässä pysty antamaan! 

Riskupuistosta vielä: tässä illan aikana varmistui, että ko. puisto on kiireisimpiä 

peruskorjauskohteita itäisen suurpiirin alueella eli suunnittelu käynnistetaan 

viimeistään syksyllä. 

https://hel.fi/suunnitelmavahti
https://bit.ly/UIH2024
https://omastadi.hel.fi/


 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.31 

Toteamus; havainnekuvat ovat aina yhtä satumaisia...todellisuus saattaa olla 

ihan jotain muuta. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.36 

Vuosaari: Millainen Kangaslammesta tulee peruskorjauksen jälkeen ? Eihän 

sitä tyhjennetä ? 

Vastaus 
Kangaslammen pohjalle kertynyttä sedimenttiä ruopataan. Lampi säilyy 

lampena tulevaisuudessakin. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.36 

Miksi ei Östikseen tule metroa, joka olisi Östikseen nopeampi vaihtoehto kulkea 

Helsingin keskustaan ? 

Vastaus 
Kaupunkiympäristölautakunta hyväksyi viime joulukuussa Östersundomin 

osayleiskaavan suunnitteluperiaatteet (liite nro 3) jatkosuunnittelun pohjaksi. 

Päätöksentekoaineistoon voi tutustua tarkemmin täällä 

https://paatokset.hel.fi/fi/asia/hel-2021-011485?paatos=9bd0f36f-1c7d-47b1-

920b-474db8e63b57 Suunnitteluperiaatteiden määrittämisen tueksi laadittiin 

useita erilaisia maankäyttöskenaarioita, joista raskaimmin rakennetussa 

tarkasteltiin myös metrovaihtoehtoa. Johtopäätöksenä skenaariovaiheesta 

osayleiskaava suunnitellaan keskeisiltä osiltaan pikaraitiotiehen perustuvana, 

viherverkoston laajasti huomioivana kokonaisuutena, alueen arvokkaimmat 

luontoalueet säästäen. Eli jatkosuunnitteluun valittu maankäyttöratkaisu 

määrittää, mikä joukkoliikenneratkaisu on kokonaistaloudellisin. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.37 

Hienoa että Vartioharjussa kehitetään koirapuistoa. Voisiko tehdä myös nuorille 

liikuntapuiston, koris- ja futishäkki esim Linnalahden puistoon. Lapsilta puuttuu 

paikka ml Nuorisotalo ja liikuntapaikka. Katvealueessa. Arkkitehti näki paikan 

hyvänä kun kävi. 

Vastaus 
Hyviä ideoita, pistän ajatukset jatkopohdintaan toimialalla! 

https://paatokset.hel.fi/fi/asia/hel-2021-011485?paatos=9bd0f36f-1c7d-47b1-920b-474db8e63b57
https://paatokset.hel.fi/fi/asia/hel-2021-011485?paatos=9bd0f36f-1c7d-47b1-920b-474db8e63b57


 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.38 

Nuoria ei huomioita alueella lainkaan samalla tavoin kuin muilla alueilla, missä 

useita paikkoja nuorille. Parasta ennaltaehkäisyä. Paljon uusia asuntoja kyllä 

suunnitellaan 

Vastaus  
Tärkeä huomio! Puistosuunnittelussa nuoret ovat yksi tärkeä kohderyhmä, 

joiden kanssa keskustelua olemme koittaneet lisätä suunnitteluhankkeissa 

(työpajoja koulujen kanssa, skeittipaikkojen suunnittelussa skeittareiden kanssa 

yms.). Vaatii edelleen kehittämistä vuorovaikutusmenetelmissä. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.41 

Mitä voimme tehdä että nuoret nähtäisiin Vartioharjussa? 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.44 

Kontula: Miten asukkaat ja alueen toimijat saavat Kontulan keskustan 

suunnitteluun? Mitä tarkoittaa tämä matalalla kynnyksellä osallistuminen? 

Saisiko esimerkkejä? Milloin tämä "yhteissuunnittelu" kenties alkaa? 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.44 

Kontula: Miten asukkaat ja alueen toimijat saavat osallistua Kontulan keskustan 

suunnitteluun? Mitä tarkoittaa tämä matalalla kynnyksellä osallistuminen? 

Saisiko esimerkkejä? Milloin tämä "yhteissuunnittelu" kenties alkaa? 

Vastaus 
Yhtiöiden ja kehittäjäkumppanin välinen sopimus on uusi asia. Vuorovaikutusta 

ja asukkaiden ja toimijoiden osallistumisen tapoja ryhdytään suunnittelemaan 

yhteistyössä. Tavoitteena on saada asemakaavanmuutos vireille vielä tämän 

vuoden puolella. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.48 

Ei kuulu 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.49 



 

560:n korvaavan ratikan pitäisi enemmänkin olla Raide-Jokeri 3 ja Vantaan 

ratikan Raide-jokeri 3, koska Vantaan ratikka tullaan toteuttamaan ennen 

mahdollista 560:n korvaavaa ratikkaa. 

Vastaus 
Yleiskaavan raitiolinjavaraukset ovat työnimiä, linjastot nimetään tarkemmin 

suunnittelun edetessä 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.50 

Miten tähän suunnitelmaan sopii ajatus "sovitetaan olemassaolevaan 

ympäristöön"? Keskelle pientaloaluetta jättimäiset kerrostalot? 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.50 

21. Itäisen bulevardikaupungin suunnitteluperiaatteet: Viimeksi esitellyssä 

suunnitelmassa vaikutusaluetta on suurennettu merkittävästi. Kuitenkin 

muutokset koskevat vielä samaa aluetta, aivan Itäväylän läheisyydessä olevia 

asuinalueita. Vaikutuksenalaiset osuudet ovat siis samat, vaikka prosenttiosuus 

vaikutusalueesta näyttää pienentyneen. Pyytäisin huomioimaan alueen 

omaleimaisuutta sekä alueella olevien yhtenäisten alueiden kokonaisuuksia. 

Vaikutusalueelta löytyy paljon rakentamattomia alueita, sekä teollisuusalueita 

joita tarvittaessa voisi käyttää täydennysrakentamiseen. Uskon että Helsingille 

on tärkeää pitää myös omakotitaloasukkaat veronmaksajina. Tätä 

asukasryhmää ei kannata pakottaa muuttamaan reunakuntiin 

omakotitaloasumisen perässä. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.51 

Milloin arvioitu valmistuminen jos kaikki edistyy aikataulussa | Mellunmäki 

Vastaus 
Alue rakentuu vaiheittain ja tonteittain. Vantaan ratikka ja koulu voisivat tosiaan 

olla valmiita vuonna 2029. Osa asuintonteista voisi lähteä rakentumaan arviolta 

2028 vuodesta eteenpäin, osa hieman myöhemmin. Rakentaminen voi näin 

ulottua arviolta 2030-luvun puolivälin tienoille. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.53 

Siis: 560=Raide-jokeri 3 570=Raide-jokeri 2 



 

Vastaus 
Yleiskaavan raitiolinjavaraukset ovat työnimiä, linjastot nimetään tarkemmin 

suunnittelun edetessä 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.54 

Miksi Kontulan päiväkodin päälle ei rakenneta asuntoja? 

Vastaus 
Keskeinen sijainti, hyvä saavutettavuus ja tontin koko mahdollistavat tähän 

rakennuksen, jolla voidaan varautua alueen tuleviin palvelutarpeisiin. 

Rakennuksen koko ja sen tarvitsema suuri piha tekevät päiväkotirakennuksen 

ja asumisen yhteensovittamisesta haastavaa. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.54 

Bredbackan suunnitelmat...Miten tähän suunnitelmaan sopii ajatus "sovitetaan 

olemassaolevaan ympäristöön"? Keskelle pientaloaluetta jättimäiset 

kerrostalot? 

Vastaus 
Pääkatujen varrella on perusteltua rakentaa korkeampaa rakennetta. 

Ajatuksena on, että täydennysrakentaminen on matalampaa nykyisten 

pientalojen läheisyydessä. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.56 

Ikävää että Vartioharju ei näy kehityskohteena. Yksipuolista 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.56 

Milloin loppuu autoliikenne Myllynsiivellä ja Orpaanportaalla? 

Vastaus 
Orpaanportaan länsipäässä on varmaankin joitakin vuosia 

talonrakennustyömaita. Talonrakennustyömaiden yhteydessä länsipäässä oleva 

aukioalue tullaan uusimaan. Tarkkaa aikataulua on tässä vaiheessa mahdoton 

sanoa. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 17.57 

LPA? Pysäköintialue? 



 

Vastaus 
Hei, hyvä tarkennus. LPA on tosiaan pysäköintpaikkojen korttelialue. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.04 

Kolme kilometriä pitkä Itäinen bulevardi 5000 uudisasukkaineen tarkoittaisi 

Vartioharjussa pientalojen jäämistä kerrostalojen alle ja alueen muuttumista 

täydellisesti. Voisiko alueen pelastaa rakentamalla saman määrän asuntoja 

Itäkeskuksen palvelujen ääreen Marjaniemen siirtolapuutarha-alueelle. 

Kenenkään ei tarvitsisi muuttaa kodistaan pois ja Siirtolapuutarha-alue 

siirrettäisiin Östersundomin pelloille. 

Vastaus 
Asemakaavoja valmistellaan yleiskaavan pohjalta. Marjaniemen 

siirtolapuutarha-alue on yleiskaavassa virkistys- ja viheralueella. Itäväylän varsi 

puolestaan on yleiskaavan mukaisesti kerrostalorakentamista mahdollistavaa 

rakentamisaluetta. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.04 

STOA: Mitkä tahot ovat osallistuneet STOAN yhteiskehittämiseen? 

Vastaus 
Hei, Stoan yhteiskehittämiseen on osallistunut hyvin laaja verkosto: 

kaupunkilaisia, nykyisiä kumppaneita ja lähialueen toimijoita. Lisäksi vielä 

tietenkin kaupungin omia palveluita ja henkilökuntaa. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.04 

Stoan ympäristön kehitys tulee tarpeeseen! Hienoa! 

Vastaus 
Kiva kuulla, että hanke innostaa - tervetuloa mukaan keskusteluun! 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.05 

Mellunmäki ja Puotila: Mitä tapahtuu Mellunmäen ja Puotilan metroasemien 

liityntäpysäköinneille täydennysrakentamisen yhteydessä? 



 

Vastaus 
Puotilan aseman välittömässä läheisyydessä tulee näillä näkymin olemaan 

jatkossakin p-paikkoja liityntäpysäköinnin tarpeisiin. Paikat toteutuisivat 

parkkitaloihin, joissa on myös alueen uusien asukkaiden pysäköintipaikkoja. 

Vastaus 
Mellunmäen metroaseman läheisyyteen on myös suunnitteilla 

liityntäpysäköintipaikkoja keskitettyyn pysäköintitaloon. 

Viesti valvojalta 
Kello 18.09 

Lue lisää taloyhtiöiden energiaremonteista: https://hel.fi/energiaremontti 

Viesti valvojalta 
Kello 18.09 

Tietoa täydennysrakentamisen mahdollisuuksista: 

https://taydennysrakentaminen.hel.fi/ 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.10 

Kuuluu todella huonosti 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.10 

huonosti kuuluu 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.12 

Ikävää, että tämä kiinnostava aihe menee ohi huonon äänenlaadun takia 

Vastaus  
Pahoittelemme, otetaan uusiksi! 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.12 

Voitteko pyytää esityksen pitäjää vaihtamaan mikrofonin? 

Vastaus 
Pahoittelemme, otetaan uusiksi! 

https://hel.fi/energiaremontti
https://taydennysrakentaminen.hel.fi/


 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.12 

Tärkeä aihe tämä täydennysrakentaminen mutta ei kuulu tarpeeksi hyvin, 

äänessä on jotain häikkää! 

Vastaus 
Pahoittelemme, otetaan uusiksi! 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.13 

Ei 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.14 

vielä kuuluu kaukaa. juontajan ääni kuuluu hyvin 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.15 

Vartiokylä: Nyt kun puhutaan täydennysrakentamisesta alueellamme niin 

edelleen kysyisin minne tänne mahtuu täydennysrakentamista? Täällä on 

todella vähän taloyhtiöitä - ja alue on pääsääntöisesti pientaloaluetta. 

Vastaus 
Täydennysrakentamista voi tulla nykyisille tonteille lähtökohdista riippuen joko 

nykyisten rakennusten lisäksi tai purkamalla nykyisiä rakennuksia. 

Vastaus 
Hei, Vartiokylään kuuluvat Itäkeskus, Puotinharju, Myllypuro, Roihupelto, 

Puotila, Vartioharju ja Marjaniemi. Näihin alueisiin mahtuu paljon myös 

kerrostaloalueita ja taloyhtiöitä. Täydennysrakentamisen paikkoja tarkastellaan 

yleiskaavan mukaisesti tapauskohtaisesti. Kaikkiin paikkoihin 

täydennysrakentaminen ei olekaan mahdollista. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.21 

Mikä suunnittelutavoitteisto Puotilanrannassa nykyään? Onko saatu järkeä 

paalutusta vaativaan rantamuokkaukseen, rakentamismäärään ja rantapuiston 

huomiointia? 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.21 



 

Vartiokylä: Täydennysrakentaminen - ostaako kaupunki yksittäisiä tontteja vai 

pitääkö alueelta olla kiinnostusta myydä useampi tontti. Toinen kysymys - 

puhutaan taloyhtiöistä, mutta Vartiokylässä on pientaloja, jotka ovat lähinnä 

yhden perheen taloja. 

Vastaus 
Hei, vastasinkin jo tuonne aiemmin tähän esittämääsi toiseen kysymykseen. 

Vartiokylään kuuluvat Itäkeskus, Puotinharju, Myllypuro, Roihupelto, Puotila, 

Vartioharju ja Marjaniemi. Näihin alueisiin mahtuu paljon myös kerrostaloalueita 

ja taloyhtiöitä. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.26 

Myllynsiivellä on päivittäin paljon huoltoajoa päiväkotiin ja seniorikeskukseen. 

Lisäksi paljon satunnaista ajoa, ruokalähetit ja pitsataksit. Opastus heikko. 

Vastaus 
Myllynsiivellä on myös luvallista huoltoajoa. Myllypuron koulun huolto on sallittu, 

ajo Myllypuron kirkon tontille ajo on sallittu sekä tilapäisen päiväkodin huoltoajo 

on järjestetty Myllynsiiven kautta. Tästä on se haitta, että myös muut autoilijat 

ottavat tällaisen yhteyden helposti käyttöön. Jos asioita suunniteltaisiin 

pelkästään liikennesuunnittelun näkökulmasta kaikkien tonttien tulisi rajoittua 

joltain sivulta autoliikenteelle tarkoitettuun katuun. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.31 

Korkeaa rakentamista Itä- Helsingin metroasemien viereeen tarvitaan lisää, 

kuten Vuosaaressakin on! 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.32 

Ok - samat kysymykset liittyen Vartioharjuun ja Itäiseen kaupunkibulevardiin. 

Vastauksia annetaan todella huonosti ja asukkaat ovat ihmeissään 

Vastaus 
Itäisen bulevardikaupungin itäosan suunnitteluperiaatealueella Vartioharjussa 

täydennysrakentaminen kerrostalorakenteena edellyttää yleisesti ottaen 

useamman vierekkäisen pientalon yhdessä muodostamaa hanketta. 

Viesti valvojalta 
Kello 18.34 

Meri-Rastilan monitoimitalo: https://merirastilanmonitoimitalo.fi 

https://merirastilanmonitoimitalo.fi/


 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.39 

Miksi yhteen iltaan näin paljon hankkeiden esittelyjä?? Kovalla kiireellä isot 

asiat "juosten" läpi. 

Vastaus 
Kiitos kommentista. Tämä aina haaste toki. Mutta moni on ainakin aiemmin 

toisaalta toivonut myös näitä usean hankkeen yleiskatsauksia. 

Vastaus 
Kiitos palautteesta. Kova tempo on täysin totta, illan ajatus on olla yleiskatsaus 

ison alueen eli suurpiirin asioihin, mutta otamme luonnollisesti palautteen 

huomioon iltojen tulevaisuuden rakennetta pohdittaessa. Palautetta kannattaa 

laittaa tännekin: Anna palautetta tästä illasta: https://bit.ly/UIH2024 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.39 

Vielä viimeinen kysymys - onko Itäisestä kaupunkibulevardista tarkoitus 

järjestää omaa tilaisuutta, jossa kerrotaan hankeen etenemisestä. Tilaisuuksia 

on pidetty, mutta niistä on jäänyt paljon vastaamattomia kysymyksiä ja 

epätietoisuutta. 

Vastaus 
Itäisen bulevardikaupungin itäosan suunnitteluperiaatteista on järjestetty useita 

erityyppisiä asukastilaisuuksia, Näillä näkymin ei ole tulossa uusia tilaisuuksia. 

Suunnitteluperiaatteet menevät lautakuntaan ensi viikolla. Nyt voi kysyä. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.41 

Itäväylän bulevardisointi summa summarum: Vartiokylän pientaloalueesta 

halutaan rakentaa pientalojen ja pakolla sinne tänne tungettujen kerrostalojen 

suunnittelematon sillisalaatti, Itäväylän varrelta katoaa kaikki vihreä ja keskelle 

pientaloaluetta rakennetaan metsän/kosteikon tilalle huonosti rakentamiselle 

sopivalle savimaalle lähes 50 kerrostalon asuinalue nimeltään Bredbacka. Ja 

kaikesta puhutaan "rakennetaan", vaikkei mitään päätöksiä ole vielä tehty. 

Vastaus  
Kaupunki ei rakenna pakolla, pelkästään tontinhaltijan hakemuksesta. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.46 



 

;itä materiaaleja käytetään tekonurmessa? Ovatko ekologisia ja terveydelle 

vaarattomia? 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.46 

Havainnekuviin myös Suomen syksyyn/talveen/kevääseen sopivia kuvia. Ei 

Suomessa turhaan vietetä vuoden harmainta päivää... 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.46 

Mitä kuuluu Itäkeskuksen metroaseman ehostushankkeelle nyt? Edellinen 

rakennuttajahan vetäytyi hankkeesta. Onko nyt niin, että sitä ei enää missään 

muodossa edistetä? 

Vastaus 
Kello 18.52 

Tällä hetkellä tutkitaan vielä muita toteuttamisvaihtoehtoja, mutta vähintään 

asema peruskorjataan ja uuden ratikan päätepysäkki siirretään metroasemalle 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.46 

Pohjoisen kortteliaukion tulossa liikkeitä,mitähän liikkeitä ? 

Vastaus 
Valitettavasti kaavavaiheessa ei vielä tiedetä, vaan suunnitellaan vain niiden 

määrää. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.48 

Vartioharju/Itäinen kaupunkibulevardi - mitä tapahtuu Itäväylän varrella oleville 

pientaloille, kun vuokratonttien vuokrasopimukset päättyvät (n. v.2040 +/-). 

Suunnitelmaan määritelty vaiheittumisalue menee todella laajalle alueelle jo 

rakennetulle alueelle, jossa on vuokra- ja omistustontteja- mitä tämä 

suunnitelma oikeasti tarkoittaa? Sanotaan, että täydennysrakentamista tehdään 

tontinhaltijan muutostoiveisiin perustuen, mutta mitä tapahtuu jos suurempaa 

muutostoivetta ei ole vaan ainostaan yksittäisiä tontteja siellä täällä aluetta? 

Vastaus 
Kaupungin käytäntönä on ollut uusia määräaikaiset tontinvuokrasopimukset. 

Vaiheittumisaluetta on pienennetty saadun palautteen myötä. Mikäli 

muutostoive on vain yhden pientalotontin osalta, sen kehittäminen 



 

kerrostalotonttina on haastavaa tai mahdotonta. Tarkastelemme asemakaavan 

muutosten valmistelun mahdollisuuksia tapauskohtaisesti. 

Vastaus 
Kaupunki pääsääntöisesti jatkaa asuintonttien maanvuokrasopimuksia, 

vuokrasopimusten uusimisperiaatteet kuitenkin päätetään lähempänä niiden 

päättymishetkeä. Kaupunki ei ole käyttänyt päättyviä maanvuokrasopimuksia 

"maapolitiikan" toteuttamisen välineenä viimeaikoina, eikä sitä ole tunnistettu 

keinona maapoliittisissa linjauksissa. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 18.49 

Mikäli Puotilanrannan aluetta ei laajenneta 50-100 m vedenpäälle, ei tarvitsisi 

pilata Vartiokylänlahden herkkää tilannetta 

Vastaus 
Teemme suunnittelutyön ohessa kattavaa vaikutusten arviointia, jolla 

varmistetaan se ettemme pilaa ympäristöä. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.06 

Kiitos infosta, jännityksellä odotamme muutoksia! Toivottavasti korttelitalon 

suunnitteluun osallistetaan tehokkaasti tulevia käyttäjiä T. Laakavuorelaiset 

Vastaus 
Rakennuksessa toimivien päiväkodin, koulun, työväenopiston 

nuorisopalveluiden ja liikuntapalveluiden toimijat osallistuvat 

käyttäjäkokouksissa rakennuksen suunnitteluun. Asukkaiden osallisuutta 

toiminnan ja mahdollisuusksia yhteisten tilojen suunniteluun vielä selvitellään. 

Palaamme tähän suunnitelmien edetessä.  

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.06 

""Mielipiteet ovat lautakunnalla tiedossa. Bredbackan alue on menossa 

kaupunkiympäristölautakuntaan omana kaavahankkeenaan loppukeväästä ja 

sen jälkeen nähtäville, jolloin sitä voi jättää muistuksia. terv. asemakaavoitus" 

Koska tähän on tulossa lisätietoa? Vastaus Valvoja ValvojaKello 19.01MItä 

lisätietoa toivoisit? (nimi poistettu)" Aikataulusta ja mitä materiaalia valtuustolla 

on päätöksen perustaksi? 

Vastaus  
Kaavaehdotus on menossa kaupunkiympäristölautakuntaan toukokuussa ja 

nähtäville kesäkuussa. Tarkistettu ehdotus on menossa lautakuntaan tämän 



 

vuoden syksyllä. Lautakunta päättää aineistosta, joka on työn alla. Aineiston voi 

nähdä kesäkuussa. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.07 

Itse toivoisin, että Entisen koulutuskeskus Vuorannan kaikki huonokuntoiset 

rakennukset kunnostetaan käyttökelpoisiksi sen sijaan, että ne puretaan. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.07 

Venepaikkamäärä Vuosaaressa ei riitä millään lähiympäristön poistuvaan 

määrään. Miten näiden talvisäilytys laskennallisesti toteutuu? Määrät laskee 

ilmeisesti puoleen. Ha, "merellinen Helsinki " 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.08 

Entä nämä kysymykset? Edellisten verkkotilaisuuksien kommetteja en ole 

löytänyt mistään. Voisiko tällä kerralla laittaa linkin (kommenttikoosteesta) 

Youtube-tallenteen lisätietoihin? Näin löytyisivät samasta paikasta. 

Vastaus 
Kysymykset ja vastaukset julkaistaan osoitteessa 

https://www.hel.fi/fi/kaupunkiymparisto-ja-liikenne/kaupunkisuunnittelu-ja-

rakentaminen/osallistu-kaupungin-suunnitteluun#menneet-tilaisuudet  

Kiitos palautteesta, laitetaan jatkossa linkki Youtubeenkin! 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.11 

Kuinka suuri osuus itään nyt kaavoitettavista asunnoista on vuokra-asuntoja, 

kuinka paljon omistusasuntoja? Tuntuma on, että tänne itään kaavoitetaan vain 

vuokra-asuntoja, vaikka niiden osuus on täällä jo nyt enemmän kuin muualla 

Helsingissä. Varsinkin nyt, kun Hitas-järjestelmä lakkautettu eikä sille kaiketi 

vielä ole vaihtoehtoista rahoitusmallia. 

Vastaus 
Asuntotuotannon hallintamuotoja säännellään kaupungin asumisen ja 

maankäytön toteutusohjelman (am-ohjelma) mukaisesti. Alueilla, joilla on 

esimerkiksi paljon vuokra-asumista pyritään kiinittämään erityishuomiota, siten 

että vuokra-asumine ei lisääntyisi. Hallintamuotoja säädellän kaupungin omassa 

tontinluovutuksessa, vuokratonttien täydennysrakentamisessa sekä yksityisen 

maan kaavoituksen yhteydessä sovittavissa maankäyttösopimuksissa. 

https://www.hel.fi/fi/kaupunkiymparisto-ja-liikenne/kaupunkisuunnittelu-ja-rakentaminen/osallistu-kaupungin-suunnitteluun#menneet-tilaisuudet
https://www.hel.fi/fi/kaupunkiymparisto-ja-liikenne/kaupunkisuunnittelu-ja-rakentaminen/osallistu-kaupungin-suunnitteluun#menneet-tilaisuudet


 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.11 

Tunnelin varatie;kuinka paljon metsää kaadetaan sen takia esim-kallvikintien 

varrelta? 

Vastaus 
Puita ei lähtökohtaisesti kaadeta 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.14 

Valvoja:Mielipiteet ovat lautakunnalla tiedossa. Bredbackan alue on menossa 

kaupunkiympäristölautakuntaan omana kaavahankkeenaan loppukeväästä ja 

sen jälkeen nähtäville, jolloin sitä voi jättää muistuksia. terv. asemakaavoitus. 

Mistä löytyy ajankohta jolloin muistutuksia voi jättää ? 

Vastaus 
Ajankohta tarkentuu lähempänä, todennäköisesti se on kesäkuu. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.15 

"Bredbackaan voisi tulla 3000 asukkaan asuinalue" Nään jo sieluni silmin, miten 

kaupunkisuunnittelu kirjaa tämän kommentin mielipiteisiin muodossa 

"Bredbackan suunnitelma sai toisaalta myös positiivisia kommetteja. Alueelle 

toivottiin suunnitellun 2400 asukkaan sijasta jopa 3000 asukasta". Kyllä 

sädekehä siinä kirkastuu. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.19 

Palautetta aina pyydetään, mutta mikään näissä verkkotilaisuuksissa ei silti 

muutu: katsojat eivät pääse ääneen eli oikeaa keskustelua ei synny. 

Vastaus 
Pyydämme palautetta kaikista Uutta Helsinkiä -tilaisuuksista, ja seuraamme sitä 

aktiivisesti. Vastauksissa toisaalta kiitellään tilaisuuksien luonnetta tiiviinä 

laajemman alueen yleiskatsauksina, mutta toisaalta toivotaan myös 

rauhallisempaa etenemistahtia ja lisää mahdollisuuksia vuorovaikutukseen. 

Palautteiden kouluarvosanan keskiarvo on reilu 8, joten varsin tyytyväisiä 

tilaisuuksiin ollaan. Kehitämme tilaisuuksia jatkuvasti palautteiden pohjalta, ja 

kokeilemme kevään aikana myös uusia lähestymistapoja. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.19 



 

Liikuntapuistoon johtavat tiet ovat surkeassa kunnossa 

Vastaus 
Kiitos palautteestanne. Välitämme viestinne kunnossapidon tietoon. 

Kysymys tai kommentti  
Kello 19.19 

Miten lisääntyvä liikenne on suunnitelmissa huomioitu? Päiväkoti 

Kukkaniityntie/Botbyn Grundskolaniin ja niiden palveluihin liittyvä autoliikenne 

on nyt erittäin ruuhkaista, kun lähiympäristössä on myös näitä tilapäisiä koulu- 

ja päiväkotirakennuksia. Ruuhka-aikaan kadulla liikennöi myös bussi. 

Vastaus 
Uusien toimintojen sijoittaminen väistämättä lisää myös autoliikennettä. 

Nykyiset katutilat eivät juurikaan mahdollista muutoksia kaduilla. Onneksi 

tilanne on tilapäinen ja palautuu aikaa myöten alkuperäiseksi. Valitettavasti 

tilapäisten koulu- ja päiväkotitilojen tarve näyttää olevan kovin pitkäkestoista. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.22 

Rahoitus- ja hallintamallisuunnitelma. Suora kysymys: koskeeko myös 

Lauttasaaren kehittämistä? 

Vastaus 
Samoilla periaatteilla mennään koko kaupungissa, eli sekoitus eri rahoitus- ja 

hallintamuotoja. 

Viesti valvojalta 
Kello 19.22 

Kannattaa tilata Suunnitelmavahti. Se helpottaa Helsingin suunnittelun 

seuraamista, mielipiteiden kertomista ja vaikuttamista. Tilaajat saavat 

sähköpostiinsa viikoittain ilmoituksen, kun nähtäville tulee kaavoja, liikenne-, 

katu- tai puistosuunnitelmia. Voit tilata maksuttoman Suunnitelmavahdin 

osoitteesta https://hel.fi/suunnitelmavahti 

Viesti valvojalta 
Kello 19.22 

Anna palautetta tästä illasta: https://bit.ly/UIH2024 

Viesti valvojalta 
Kello 19.22 

https://hel.fi/suunnitelmavahti
https://bit.ly/UIH2024


 

Voit esittää kysymyksiä kaupungin työntekijöille myös palautejärjestelmän 

kautta. Palautejärjestelmän kautta jätetyt palautteet toimitetaan oikealle 

vastaanottajalle, ja saat vastauksen kysymykseesi suoraan asiantuntijalta. 

Palautejärjestelmä löytyy osoitteesta hel.fi/palaute 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.23 

Tuleeko Vuosaareen uutta terveys asemaa jos väkiluku siellä kasvaa? 

Vastaus 
Ei ole ainakaan nyt suunnitteilla, mutta seniorikeskus sekä pienempiä SOTEn 

tilahankkeita on tulossa. Jos SOTE täydentäisi asukasennusteen pohjalta 

heidän tavoitteellista palveluverkkoaan, niin sitten me kaavoituksessa 

varaamme sille tarvittavan tilan. 

Kysymys tai kommentti 
Kello 19.24 

Tuleeko Vuosaareen uutta terveysasemaa jos väkiluku kasvaa? 

Kysymys tai kommentti 
Myllypuroon asukastalo. Kirjasto vei tilat. Vrt. Latokartanossa 5-6 asukastaloa. 

Kysymys tai kommentti  
Kiitos verkkotilaisuudesta. 

  



 

Illan aikana chattiin tulleet kysymykset ja kommentit 

sekä vastauksia niihin 

 

Linkkejä 

• Lue lisää ajankohtaista suunnitelmista.  

• Tästä voit tilata suunnitelmavahdin.  

• Tästä voi antaa kaupungille palautetta.  

• Tästä voit seurata OmaStadi-hankkeita. 

• Tietoa taloyhtiöiden energiaremonteista 

• Linkit tallenteeseen ja chatin koontiin päivitetään tilaisuuden 
verkkosivuille.  

• Illasta tehdään tallenne ja se julkaistaan kaupunkiympäristön YouTube-
kanavalla. Katso tallenne YouTube-kanavalta.. 

• Osallistu.hel.fi -kokoava verkkosivu osallistumisen mahdollisuuksista. 
Tutustu osallistumismahdollisuuksiin.  

• Kaupunkiympäristön toimialan tapahtumat löytyvät verkkosivuilta. Lue 
lisää tapahtumista.  

• Ympäristönsuojelun ohjelmat: https://www.hel.fi/helsinki/fi/asuminen-ja-

ymparisto/ymparistonsuojelu/ohjelmat/  

• Lue lisää Helsingin ilmastoteoista: https://helsinginilmastoteot.fi/ 

• Opas korttelipihan perustamiseen: https://korttelipihat.hel.fi/ 

• Östersundomin osayleiskaavan suunniteluperiaatteet: 

https://paatokset.hel.fi/fi/asia/hel-2021-011485?paatos=9bd0f36f-1c7d-

47b1-920b-474db8e63b57 

• Meri-Rastilan monitoimitalo: https://merirastilanmonitoimitalo.fi 

https://www.hel.fi/suunnitelmat
https://www.hel.fi/suunnitelmat
https://www.hel.fi/kaupunkiymparisto/fi/julkaisut-ja-aineistot/suunnitelmavahti/
https://www.hel.fi/helsinki/fi/kaupunki-ja-hallinto/osallistu-ja-vaikuta/palaute
https://omastadi.hel.fi/
https://hel.fi/energiaremontti
https://www.hel.fi/fi/kaupunkiymparisto-ja-liikenne/kaupunkisuunnittelu-ja-rakentaminen/osallistu-kaupungin-suunnitteluun#menneet-tilaisuudet
https://www.hel.fi/fi/kaupunkiymparisto-ja-liikenne/kaupunkisuunnittelu-ja-rakentaminen/osallistu-kaupungin-suunnitteluun#menneet-tilaisuudet
https://bit.ly/kymp-youtube
https://osallistu.helsinki/
https://www.hel.fi/kaupunkiymparisto/fi/tapahtumat
https://www.hel.fi/kaupunkiymparisto/fi/tapahtumat
https://www.hel.fi/helsinki/fi/asuminen-ja-ymparisto/ymparistonsuojelu/ohjelmat/
https://www.hel.fi/helsinki/fi/asuminen-ja-ymparisto/ymparistonsuojelu/ohjelmat/
https://helsinginilmastoteot.fi/
https://korttelipihat.hel.fi/
https://paatokset.hel.fi/fi/asia/hel-2021-011485?paatos=9bd0f36f-1c7d-47b1-920b-474db8e63b57
https://paatokset.hel.fi/fi/asia/hel-2021-011485?paatos=9bd0f36f-1c7d-47b1-920b-474db8e63b57
https://merirastilanmonitoimitalo.fi/

